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 Beslutande  Tjänstgörande ersättare 
    
 Lars-Göran Zetterlund, ordf. C 

 
 

 Håkan Bergström S  
 Kent Grängstedt S Abelmajid Elmoussaoui (S) 

  Ulrika Jonsson M  
 Cecilia Albertsson M  
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Ärenden under beredningstid 

Ärendeuppföljning 
Kommunchef Veronica Svensson informerar kring kommunens ärendeuppföljning. 
Uppföljningen är ett utskottsinitiativ och kommer regelbundet presenteras i utskotten 
med tidsplan för de olika ärendena.  
 
Tema: Dödsbohantering 
Enhetschef försörjningsenheten Fanny Forsell och socialchef Daniel Åhnberg 
presenterar dödsbohandläggning, kommunernas ansvar gällande ekonomiskt 
bistånd till begravning, begravning, dödsboanmälan, dödsboförvaltning, 
internationella dödsbon och visar ett bildspel. 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om begravning och vad som 
ingår i den, samt hur kommunen tar reda på hur begravning önskas, vilket 
besvaras av socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Marguerite Wase (C) ställer fråga om hur kommunen hanterar hur en avliden vill 
bli begraven om inget finns skrivet, vilket besvaras av enhetschef Fanny Forsell 
och socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Marguerite Wase (C) ställer fråga om hur skötsel av gravsten finansieras om 
kommunen sätter upp gravsten, vilket besvaras av socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om begravningstyper, vilket besvaras av 
socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Marguerite Wase (C) ställer fråga om vad som händer om testamente finns, vilket 
besvaras av enhetschef Fanny Forsell och socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Ulrika Jonsson (M) ställer fråga om fakturor i ett dödsbo betalas om det inte 
finns medel, vilken besvaras av socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om hantering av kontakter 
med eventuella dödsbodelägare vid kommunens dödsboförvaltning, vilken 
besvaras av enhetschef Fanny Forsell. 
 
Marguerite Wase (C) ställer fråga om hur avancerat och djupt sökandet efter 
anhöriga/dödsbodelägare görs, vilket besvaras av enhetschef Fanny Forsell. 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om vilken rådighet 
kommunen har gällande att bestämma om det ska vara en gravsten och hur den 
ska se ut, vilket besvaras av socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om varför antalet ärenden 
gällande dödsbohandläggning ökar, vilket besvaras av enhetschef Fanny Forsell. 
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Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) och Håkan Bergström (S) yttrar sig. 
 
Information från skolchef 
Skolchef Tina Lanefjord informerar kort om:  
Samordning gällande sommaren för fritids och förskola. 
Måluppfyllelse har ökat utifrån resultat på nationella prov åk 3, 2023 och 2024. 
Skolverket utfört Teams-prov i matematik och NO åk 9, liknar Pisa-undersökningen. 
Klockarhagsskolans område - Sista delen av gamla ”Hemgården” kommer rivas 
inom kort. 
Industriteknisk utbildning, antalet platser och upphandling. 
Första ansökningar till gymnasiet hösten 2024 har inkommit. 27 elever från 
Klockarhagsskolan har sökt till Pihlskolan i dagsläget, i första hand. 
Uppstart LIU, hockey-inriktning. 
GLA, Ovako kommer ta emot elever och Fricweld har uttryckt intresse att delta. 
Samverkan mellan myndigheter och region och polis i norra länsdelen. 
Skolans ekonomiska läge. 
 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om antalet sökande till hockey-inriktningen och 
antalet nya platser på GLA, vilket besvaras av skolchef Tina Lanefjord. 
 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om material och läroböcker i skolan, vilket 
besvaras av skolchef Tina Lanefjord. 

 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) yttrar sig. 
 
Information från socialchef 
Socialchef Daniel Åhnberg informerar kort om: 
Måltider i omsorgen. 
Implementering av nya avgifter inom omsorgen. 
Utredning av insatsbehov inom hemtjänst gällande teknik och arbetsmetoder. 
Säkra mobiltelefoner gällande inloggning. 
Nytt vård- och omsorgsboende är i slutfasen. 
Diskussioner sker om trygghetsboende. 
Nystart av systemet Jotib, budgetuppföljning. 
Byte av dokumenteringssystem. 
Utbildning gjorts kopplad till beredskap och beredskapsfrågor. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om registrering av bemanning och koppling till 
Jotib, vilket besvaras av socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om storleken på de bidrag som kan sökas hos 
Socialstyrelsen gällande beredskapsfrågorna, vilket besvaras av socialchef Daniel 
Åhnberg.  
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) yttrar sig. 
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Information från kultur- och fritidschef 
Kultur- och fritidschef Kicki Johansson informerar kort om:  
Folkbibliotekets, bowlingens och föreningars sportlovsaktiviteter. 
Nya bowlingtaxan. 
Idrottsföreningsträff, RF Sisu och 12 föreningar deltog. 
Stipendiater beslutats, många nomineringar och KS beslutar 2 april. 
Hemsida för övernattningar planeras. 
Skötselavtal med föreningar, Krokborn och Hällefors hembygdsgård. 
MUCF har utsett Hällefors som en av flera av kommuner, att intervjuas om 
kommunens samarbete med civilsamhället. 
Besiktningar av idrottsanläggningar. 
 
Madelene Jönsson (SD) ställer fråga om arbetsmiljöverkets besök, vilket besvaras av 
kultur- och fritidschef Kicki Johansson. 
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§ 11 Godkännande av kallelse till dagens sammanträde 

Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) redogör för kallelse till dagens 
sammanträde vilken godkänns.  
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§ 12 Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställs i enlighet med utskick. 
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§ 13 Yttrande över Madelene Jönssons (SD) motion om 
barnomsorg från klockan 05.00, dnr KS 23/00050 
 
Beslutsunderlag  
Madelene Jönssons (SD) motion, inkom 2023-01-30 
KF 2023-01-31 § 26 
KS 2023-03-21 § 59 
Rapport, barnomsorg på obekväm arbetstid, daterad 2022-05-31 
KS 2023-11-21 § 257 
 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-03-21 att skicka Madelene Jönssons (SD) 
motion om barnomsorg från klockan 05.00 till kommunförvaltningen för 
beredning. 
 
Motionären skriver att de har pratat med såväl föräldrar som näringsliv som har 
varit frustrerade över att det inte funnits barnomsorg fören 06.00. Vidare vill 
motionären att förvaltningen ges i uppdrag att utreda kostnaderna och 
möjligheterna med barnomsorg från 05.00. 
 
Utifrån ett utskottsinitiativ om barnomsorg på obekväm arbetstid genomförde 
kommunförvaltningen under större delen av 2023 en försöksperiod med utökade 
öppettider. De utökade öppettiderna innefattade såväl tidigare öppnande på 
morgonen, från 05.30, som kvällsöppet mellan 18.30 och 22.30. 
 
Kommunförvaltningen har tidigare presenterat en utvärdering av 
försöksperioden. Kommunstyrelsen behandlade ärendet på sitt sammanträde 
2023-11-21 och beslutade då att barnomsorg på obekväm arbetstid enbart skulle 
omfatta öppning 05.30. 
 
Med hänvisning till kommunstyrelsens beslut om att barnomsorg på obekväm 
arbetstid enbart ska omfatta öppning 05.30 föreslår kommunförvaltningen att 
motionen avslås. 

 
Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon särskild social 
konsekvensanalys, utan hänvisar till tidigare presenterad rapport om 
barnomsorg på obekväm arbetstid. 
 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig konsekvensanalys. 
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Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon särskild ekonomisk 
konsekvensanalys, utan hänvisar till tidigare presenterad rapport om 
barnomsorg på obekväm arbetstid. 
 
Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 
Motionen avslås, med hänvisning till kommunstyrelsens beslut 2023-11-21 § 257 
om att barnomsorg på obekväm arbetstid i kommunen enbart omfattar öppning 
klockan 05.30. 

--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar skolchef Tina Lanefjord. 

Madelene Jönsson (SD) ställer fråga om till vilka enkäten har gått ut och om de 
som har barn på både på förskola och fritids fått enkäten, vilket besvaras av 
skolchef Tina Lanefjord. 
 
Madelene Jönsson (SD) ställer fråga om barn som går i åk 1 och går på fritids 
kan få komma tidigare än ordinarie öppettid, vilket besvaras av skolchef Tina 
Lanefjord. 

 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om antalet barn som kommer kl. 5.30, vilket 
besvaras av skolchef Tina Lanefjord. 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 
 

Välfärdsutskottets beslut 
Motionen avslås, med hänvisning till kommunstyrelsens beslut 2023-11-21 § 257 
om att barnomsorg på obekväm arbetstid i kommunen enbart omfattar öppning 
klockan 05.30. 
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§ 14 Återremissyttrande över Katja Ollilas (V) och Maja 
Loiskes (V) motion om fritidsbank, dnr KS 22/00178 

Beslutsunderlag 
KS 2022-05-10 § 96 
Bilaga 1 Underlag för lokal, personal och ekonomin för en Fritidsbank i Hällefors-
2022, dnr KS 21/00242-5 
Bilaga 2 Omvärldsspaning Fritidsbanken 2021, dnr KS 21/00242-6 
Katja Ollilas och Maja Loiskes motion, inkom 2022-08-30 
KF 2022-09-06 § 140 
KS 2022-10-11 § 190 
KS 2023-11-21 § 266 

Ärendet 
Kommunstyrelsen återremitterade Katja Ollila (V) och Maja Loiskes (V) motion 2023-
11-21. Motiveringen till återremissen var att kommunförvaltningen skulle bereda ett 
tydligt beslutsförslag 

När det kommer till underlag för att starta en fritidsbank hänvisar kommunförvaltningen 
till tidigare framtagna underlag som visar på vad som krävs ur såväl ett ekonomiskt som 
organisatoriskt perspektiv för att få en hållbar fritidsbank över tid.  

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen hänvisning till tidigare handlingar i ärendet Fritidsbanken. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen hänvisning till tidigare handlingar i ärendet 
Fritidsbanken. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Med de rådande omständigheter, med stora effektiviseringar i kommunen, kan 
kommunförvaltningen inte se att det finns finansiella eller personella resurser till att 
starta, eller driva en Fritidsbank. Det finns inga medel avsatta i aktuell budget. 
 
Med hänvisning till de ekonomiska förutsättningarna föreslår 
kommunförvaltningen att motionen avslås.  

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 
Motionen om att starta en fritidsbank avslås med hänvisning till att de 
ekonomiska förutsättningarna saknas. 
 
Med ovanstående anses återremissen besvarad. 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
VÄLFÄRDSUTSKOTTET 

Sida 
11 (20) 

Datum  
2024-03-13  

 
   
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar kultur- och fritidschef Kicki 
Johansson. 

 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om föreningsinformation gällande lån av 
utrustning sammanställts på hemsidan, vilket besvaras av kultur- och fritidschef 
Kicki Johansson. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om program för sportlov och sommarlov kan 
uppdateras med information om vilken utrusning som går att låna och var den går att 
låna, vilket besvaras av kultur- och fritidschef Kicki Johansson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Lars-Göran Zetterlund (C). 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 
 
 
Välfärdsutskottet föreslår kommunstyrelsen 
Motionen om att starta en fritidsbank avslås med hänvisning till att de 
ekonomiska förutsättningarna saknas. 
 
Med ovanstående anses återremissen besvarad. 
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§ 15 Yttrande över Håkan Bergströms (S) motion om 
sommarjobb som influensers, dnr KS 23/00252 

Beslutsunderlag 
Håkan Bergströms (S) motion om sommarjobb som influensers, daterad 2023-09-07 
KF 2023-09-19 § 136 
KS 2023-11-21 § 269 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-11-21 att skicka Håkan Bergströms (S) motion om 
sommarjobb som influensers till kommunförvaltningen för beredning. 
 
Motionären föreslår att Hällefors kommun ska erbjuda sommarjobb/feriearbete som 
influenser under sommaren 2024. 
 
Förvaltningen erbjuder feriearbete inom kommunförvaltningen till ungdomar som läser 
sista läsåret i grundskolan eller första året i gymnasieskolan. Kommunens budget för 
feriearbete omfattar 150 000 kr vilket motsvarar ca. 30 ferieanställningar. Normalt söker 
fler än trettio ungdomar feriearbete i kommunen vilket innebär att platserna lottas ut 
bland de ansökningar som inkommit. Varje enskild plats för feriearbete motsvarar en 
kostnad om ca. 5 000 kronor för förvaltningen med nuvarande löneläge. Med höjd lön 
minskar antalet möjliga platser och skall platserna utökas utan ökad budgetram behöver 
lönerna sänkas.  
  
Feriearbeten i Hällefors kommun anordnas i dagsläget av försörjningsenheten som en del 
i arbetsmarknadsarbetet. Skall feriearbeten anordnas i fler delar av förvaltningen bör det 
göras en utredning gällande förändring av ansvar och anordnande av feriearbeten. Om 
ansvaret skall flyttas är förvaltningens bedömning att hela ansvaret skall flyttas till en och 
samma organisatoriska enhet då anordnandet av feriearbeten omfattas av särskilda regler 
och en omfattande administration.  
 
Alla anställningar av minderåriga omfattas till exempel av särskilda regler gällande 
arbetsmiljö. Minderåriga får exempelvis inte utföra arbeten där de riskerar att hamna i 
konflikter, de får inte utföra arbete som medför stort ansvar eller är psykiskt påfrestande, 
de får inte utföra arbete utan nära handledning och det är osäkert om de ensamma får 
framföra fordon i arbetet.  
 
För att erbjuda feriearbete som kommunikatörer i kommunen krävs handledning. Då 
kommunal kommunikation påverkar medborgarnas syn på kommunen ställs särskilda krav 
på den kommunikation som kommunen producerar. Informationen bör vara saklig, tydlig, 
enhetlig, inkluderande, utgå från demokratiska principer och skapa förtroende för 
kommunen. För handledning kring kommunikation bedöms kommunens kommunikations-
avdelning särskilt lämplig. Bemanningen på kommunens kommunikationsenhet är 
samtidigt inte tillräcklig för att kunna erbjuda handledning i tillräcklig omfattning över 
semesterperioden/ feriearbetesperioden. 
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Risken för konflikter, sekretess- eller andra regelbrott finns ständigt i kommunal 
kommunikation och i synnerhet i sociala medier. Kränkningar och hot är också vanligt 
förekommande i sociala medier generellt vilket särskilt bör beaktas i detta sammanhang 
då minderåriga inte får utföra arbete där de utsätts för hot eller kränkningar. Om 
feriearbeten som influensers skall införas i kommunen är förvaltningens bedömning att en 
särskild handledare för ändamålet på kommunikationsenheten granskar det producerade 
och publicerar på Hällefors kommuns sociala medier. 
 
Utifrån bristen på lokala handledare, med kommunikationskompetens, under 
sommarperioden och att medel för att anställa särskilda handledare saknas är 
förvaltningens bedömning att sommarjobb som influensers inte skall erbjudas under 
2024. Förvaltningens förslag till beslut är därför att motionen avslås. 
 

Social konsekvensanalys 
Feriearbeten fyller en viktig funktion i att skapa meningsfull sysselsättning för 
ungdomar under ferie, att förbereda ungdomar för arbetslivet och för att erbjuda 
ungdomar möjlighet till en inkomst under en begränsad tid. Forskning visar att 
feriearbete generellt leder till en ökad förståelse för samhället, en minskad 
ungdomskriminalitet (Rapport IFAU 2013:24) och underlättar framtida inträde på 
arbetsmarknaden för ungdomar (Müller, Från skola till arbete – vikten av 
kontakter). Därför är förvaltningens bedömning att feriearbeten bör efterlikna 
vanligt yrkesutövande i så hög grad som möjligt. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Att säkerställa en nödvändig handledning för feriearbetare som influensers innebär i 
nuläget att extra handledare med kommunikationskompetens behöver rekryteras 
tillfälligt. Befintliga resurser i förvaltningen för kommunikation är inte tillräckliga. 
Detta förutsätter också att en erfaren kommunikatör finns tillgänglig och som går 
att anställa under en semesterperiod.  
 
I kommunens budget för feriearbete finns inte medel för anställning av särskilda 
handledare. Att finansiera en sådan satsning skulle innebära att budgetramen för 
feriearbeten förstärks med kostnaden för anställning av resurs, vilket beräknas kosta 
omkring 80 000 kr. Kommunens omsorgsverksamhet bedöms inte ha överskjutande 
medel i någon verksamhet idag som kan omfördelas.   
 
Ett sätt att finansiera en handledartjänst för influensers skulle vara att reducera 
antalet ordinarie feriearbetsplatser med hälften och anställa en 
kommunikatörshandledare.  

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker i kommuncentral samverkansgrupp. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
Motionen avslås. 

 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om svårigheterna i att anställa någon med 
den kompetens som krävs på handledaren under en sådan begränsad tid, vilket 
besvaras av socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om reglerna som hänvisats till i ärendet och 
nyttjande av EPA-traktorer, vilket delvis besvaras av socialchef Daniel Åhnberg. 

 
Håkan Bergström (S) yttrar sig utan att yrka. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Lars-Göran Zetterlund (C), 
Cecilia Albertsson (M) och Madelene Jönsson (SD). 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 
 
 
Välfärdsutskottet föreslår kommunstyrelsen 
Motionen avslås. 
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§ 16 Yttrande över Madelene Jönssons (SD) motion om 
värdinna på Björkhaga, dnr KS 23/00182 

Beslutsunderlag 
Madelene Jönssons (SD) motion om värdinna på Björkhaga, daterad 2023-05-30 
KF 2023-09-19 § 137 
KS 2023-11-21 § 270 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-11-21 att skicka Madelene Jönssons (SD) motion om 
värdinna på Björkhaga till kommunförvaltningen för beredning. 
 
Motionären vill ge förvaltningen i uppdrag att se över möjligheterna att återinföra 
värdinna/värdinnor inom omsorgen för t.ex. Björkhaga.  
 
Tidigare fanns inrättad tjänst i omsorgen för värd/värdinna på kommunens 
trygghetsboenden. Värdinnan hjälpte till i matsalen vid måltider med mera, samt 
anordnade enklare aktiviteter. Förvaltningens erfarenhet är att värd/värdinna bidrog till att 
öka trygghet och boendekvalitet i trygghetsboende.  
 
I Hällefors kommun finns två huvudsakliga boendeformer för äldre; ordinärt och särskilt 
boende. I ordinärt boende står individen själv för hyra, boendekontrakt eller ägande av 
egen bostad och kommunens uppdrag är att erbjuda hemtjänst vid behov. 
Hemtjänstinsatser i form av omvårdnad, stöd och socialt stöd erbjuds av kommunen 
utifrån föregående behovsbedömning. Behovsbedömningen innebär att stödet erbjuds i 
den mån behovet behöver tillgodoses för att individen skall nå en skälig levnadsnivå. 
Trygghetsboende är en form av seniorboende vilket sorteras under boendeformen ordinärt 
boende. 
 
Boende i ordinärt boende skall med andra ord genom kommunens hemtjänstinsatser 
tillförsäkras en skälig levnadsnivå i det egna hemmet. Detta innebär att insatser av den 
typen som en värd/värdinna i trygghetsboende normalt inte är kommunens ansvar inom 
hemtjänst. Det innebär att denna typ av insatser riktade mot en specifik avgränsad grupp 
av hyresgäster inte ska finansieras av skattemedel utifrån en likställighetsprincip.   
 
Förvaltningen bedömer att förslaget om en värd/värdinna på trygghetsboende är positivt 
och skulle höja boendekvaliteten men bedömer samtidigt också att en sådan tjänst bör 
inrättas av fastighetsägare och inte inom kommunens hemtjänstverksamhet. 
 

Social konsekvensanalys 
En värd/värdinna vid trygghetsboende är en funktion som skulle höja 
boendekvaliteten i trygghetsboende för de som valt att hyra lägenhet i detta 
bostadsbestånd.  
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Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Trygghetsboende är en form av ordinärt boende och förvaltningens 
bedömning är att denna typ av insats inte är en kommunal hemtjänstinsats 
som bör finansieras av skattemedel. En tjänst som värd/värdinna bör åligga 
fastighetsbolag att tillsätta och bekostas av boende på trygghetsboendet. Att 
anställa en värd/värdinna skulle innebära ökade årliga kostnader i 
hemtjänst motsvarande omkring 500 tkr. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan har sker i kommuncentral samverkansgrupp. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 
Motionen avslås. 
 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Madelene Jönsson (SD) ställer fråga om historisk organisation gällande tidigare 
värdar och värdinnor, vilket besvaras av socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om ”extratjänsterna” som värd/värdinna och 
dagens beräkning av kostnader för värd/värdinna, vilket besvaras av socialchef 
Daniel Åhnberg. 
 
Marguerite Wase (V) ställer fråga om Nya Björkhaga, vilket besvaras av socialchef 
Daniel Åhnberg. 

 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 
 
 
Välfärdsutskottet föreslår kommunstyrelsen 
Motionen avslås. 
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§ 17 Patientsäkerhetsberättelse för vårdgivare 2023, dnr 
KS 24/00026 

Informationsunderlag 
Patientsäkerhetsberättelse för vårdgivare Hällefors kommun år 2023, 2024-02-19 

Ärendet 
Enligt 3 kap §10 i Patientsäkerhetslagen ska vårdgivare senast den 1 mars varje år 
upprätta en patientsäkerhetsberättelse. Patientsäkerhetsberättelsen är en beskrivning av 
det systematiska patientsäkerhetsarbetet som har skett under föregående år vilka åtgärder 
som gjorts för att öka patientsäkerheten och vilka resultat som nåtts. 
SKR har upprättat en ny mall som stöd för patientsäkerhetsberättelsen. Den är framtagen 
för att den ska stämma överens med den nationella handlingsplanen. 
 

Social konsekvensanalys 
Patientsäkerhetsberättelsen är att öppet och tydligt för alla redovisa 
strategier, mål och resultat av arbetet med att förbättra patientsäkerheten. 
Chefer och ledare har ett avgörande ansvar för att skapa en god 
säkerhetskultur. Men varje medarbetare i en organisation, oavsett yrke, har 
en viktig roll. Ledarskapet, teamet och patienten tillsammans skapar en hög 
patientsäkerhet. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån detta 
perspektiv. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kvalitetsäkerhetsarbete och tidiga rehabiliterande insatser minskar kostnader för 
vård- och omsorg. 

 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar socialchef Daniel Åhnberg. 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
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§ 18 Patientsäkerhetsberättelse för elevhälsans medicinska 
insats 2023, dnr KS 24/00020 
 
Informationsunderlag 
Patientsäkerhetsberättelse för elevhälsans medicinska insats Hällefors 
kommun år 2023, 2024-02-19 

Ärendet 
Kommunstyrelsen i Hällefors kommun är vårdgivare för sjukvårdsverksamhet 
inom elevhälsan. Enligt 3 kap §10 i Patientsäkerhetslagen ska vårdgivare senast den  
1 mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse. Patientsäkerhetsberättelsen är en 
beskrivning av det systematiska patientsäkerhetsarbetet som har skett under föregående  
år vilka åtgärder som gjorts för att öka patientsäkerheten och vilka resultat som nåtts.  
 
SKR har upprättat en ny mall som stöd för patientsäkerhetsberättelsen. Den är  
framtagen för att den ska stämma överens med den nationella handlingsplanen. 

Social konsekvensanalys 
Ett väl fungerande patientsäkerhetsarbete minskar risken för vårdrelaterade 
skador. Samverkan mellan sjukvårdspersonal, patienter och närstående 
leder till färre avvikelser i verksamhetens arbete och har en positiv 
påverkan på elevers hälsa. Enlighetliga principer inom 
patientsäkerhetsarbetet främjar en rättvis fördelning av resurser mellan 
samhällsgrupper. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån detta 
perspektiv. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
En konsekvent tillämpning av de uppsatta regler och rutiner effektiviserar 
kommunens arbete. Ett säkert och enhetligt patientsäkerhetsarbete minskar risker 
för eventuella extra utgifter för kommunen. 

 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar skolchef Tina Lanefjord. 
 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om kostnad per timme för skolpsykolog, vilket 
besvaras av skolchef Tina Lanefjord. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om behovet av skolpsykolog i grannkommuner, 
vilket besvaras av skolchef Tina Lanefjord. 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
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§ 19 Skolinspektionens tematiska kvalitetsgranskning av skolor  
i kommuner med låg utbildningsnivå (dnr SI 2022:583),  
dnr KS 22/00201 
Informationsunderlag 
Uppföljningsbeslut efter kvalitetsgranskning av skolor i kommuner med låg 
utbildningsnivå vid Klockarhagsskolan 7–9 i Hällefors kommun, Skolinspektionen, 
daterad 2024-01-22 

Ärendet 
Skolinspektionen har genomfört en tematisk kvalitetsgranskning vid 
Klockarhagsskolan. Granskningen avsåg med vilken kvalitet Klockarhagsskolan 
7-9 arbetar för att genom undervisning och studie- och yrkesvägledning stärka 
elevernas tillit till den egna förmågan, ge dem möjlighet till utveckling och en 
bred bild av möjliga studie- och yrkesval.    
 
I Skolinspektionens beslut juni 2023 identifierades områden för utvecklingsarbeten. 
Rektor vid Klockarhagsskolan 7-9 genomförde under hösten åtgärder inom de 
utpekade områdena. Åtgärderna, och i den mån det är möjligt resultaten av dessa, 
redovisades till Skolinspektionen.  
 
Uppföljningsbeslut från Skolinspektionen inkom 2024-01-22. Uppföljningsbeslutet 
bedömer vidtagna åtgärder enligt nedan och med detta avslutade Skolinspektionen 
granskningen. 
 
Stimulera eleverna att utvecklas så långt som möjligt och stärka elevernas tillit till 
den egna förmågan 
Huvudmannen behöver vidta ytterligare åtgärder för att höja kvaliteten inom det 
område som granskats. 
Vidga elevernas perspektiv på framtida studie- och yrkesval 
Huvudmannen har i sin redovisning visat att rektorn med personal har vidtagit vissa 
åtgärder och planerat för att vidta ytterligare åtgärder. Åtgärderna motsvarar 
Skolinspektionens bedömning av vilket arbete som behövs för att höja kvaliteten 
inom det område som granskats. 

 
Skolinspektionen förutsätter att huvudmannen tar ansvar för ett fortsatt 
utvecklingsarbete som innebär att rektorn och personalen i analysen av elevernas 
kunskapsresultat söker förklaringar till kunskapsresultaten i faktorer som skolan kan 
påverka, det vill säga i hur skolans arbetsprocesser är utformade och vilka 
förutsättningar skolan ger för undervisningen och elevernas lärande.  

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 
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Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 
 
Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk konsekvensanalys.  
 

--- 
 

Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar skolchef Tina Lanefjord. 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 


	Ärenden under beredningstid
	§ 11 Godkännande av kallelse till dagens sammanträde
	§ 12 Fastställande av dagordning
	§ 13 Yttrande över Madelene Jönssons (SD) motion om barnomsorg från klockan 05.00, dnr KS 23/00050
	§ 14 Återremissyttrande över Katja Ollilas (V) och Maja Loiskes (V) motion om fritidsbank, dnr KS 22/00178
	§ 15 Yttrande över Håkan Bergströms (S) motion om sommarjobb som influensers, dnr KS 23/00252
	§ 16 Yttrande över Madelene Jönssons (SD) motion om värdinna på Björkhaga, dnr KS 23/00182
	§ 17 Patientsäkerhetsberättelse för vårdgivare 2023, dnr KS 24/00026
	§ 18 Patientsäkerhetsberättelse för elevhälsans medicinska insats 2023, dnr KS 24/00020
	§ 19 Skolinspektionens tematiska kvalitetsgranskning av skolor i kommuner med låg utbildningsnivå (dnr SI 2022:583), dnr KS 22/00201

